
Notulen jaarvergadering dorps- en streekbelang 28 april 
2023  
  
Aanwezig: ongeveer 35 aanwezigen  

Bestuursleden: Harry v/d Velde, Johannes de Boer, Nynke Schraa, Marije de Vries, Kees van der 
Beek  

 
Opening door de voorzitter  
Yvonne Sywerda (gemeente) afwezig.  

 

Mededelingen en ingekomen stukken  
Geen vragen over notulen.  

 

Overzicht lopende zaken  
Opknappen fierljep terrein. Voorste terrein is van de gemeente. Grond gezakt door droge zomers. 
Plan om voorterrein te legaliseren en voor tribune pad naar openbaar toilet. Speeltoestellen ligt zand 
onder. Komen rubberen tegels onder. Entree is nu een hek. Het is mooi om daar een poort/entree te 
houden, naast het grote hek. Gemeente is voor half maart aan het snoeien geweest. Het wordt niet 
eerder dan oktober voordat er een heg in kan worden gezet (i.v.m. seizoen).  

Reactie vanuit de zaal: in praktijk aan beide kanten van hek vaak drek, wat eigenlijk groen hoort te 
zijn.  

Kees is met de gemeente in gesprek geweest hierover, maar dit gaat niet zo snel. Er is een x bedrag 
beschikbaar gesteld, waar ook de gemeente in mee gaat doen. Afwachten op reactie. Wordt 
vervolgd.  

 

Fietstunnel. Door Arjen en Klaas. Vrijwilligers hebben laatste jaren de pont gevaren. Maar was 
volgens de gemeente geen structurele oplossing. In herfst van 2019 contact gehad met 
ingenieursbedrijf. Zij wilden wel een opzet maken en een schets van de kosten. Werkgroep is 
opgezet. Voor corona is er vergadering geweest in Gaastmeer met werkgroep. Arjen is in werkgroep 
gekomen. Werkgroep is 14 keer bij elkaar gekomen. Er zijn twee ontwerpen gemaakt. Goedkope was 
2 miljoen, de dure variant was 4 miljoen. Met veiligheidsregio’s in contact geweest of het ook een 
optie was dat de ambulances er langs gingen, maar dit was niet nodig. Haalbaarheidsonderzoek is 
uitgevoerd. In de zomer is nog een keer contact geweest met een hele groep. In de herfst is gezegd 
dat er in Europa voor dit soort projecten geen geld is. Veel geld gaat naar het oosten toe. Geld uit 
provincie ging naar dorpsbelang van Gaastmeer, dat was onze financier. Geld (€12.000) wat er wel 
beschikbaar is, wordt verdeeld over dorpsbelang van It Heidenskip en Gaastmeer. Dus beide €6.000.  

Nu vaart Johanna van Netten de pont. Dat gaat erg goed. Probleem kan zich wel voordoen als zij 
zomaar ophoudt.  



Alle ponttijden van Friesland zijn nu gelijk gesteld. Dat is nu een groot voordeel. Dat komt mede door 
Waterland Friesland. Die heeft bewerkstelligd dat ponten langer varen.  

 

Fietspad. Van station naar Workumer Jachthaven. Is nu opgelost. Andere discussie blijft het fietspad 
door het hele Heidenskip. Oproep om minder hard te gaan rijden waar fietsers rijden.  

Reactie uit de zaal: motorrijders rijden erg hard. Oproep om controles te uit te voeren. Fietsers en 
wandelaars hebben hier last van. Laatst heel gesprek gehad met politie over controles. Mogelijk om 
prikactie bij politie uit te voeren?  

 

Afsluiten spoor. Kees licht iedereen in. Toon zet dit op de site. Dorpsbelang stond niet op de 
mailingslijst. Vraag uit de zaal: na brug zit er een kuil vlak voor het spoor, waarom is dit? Op- en toerit 
is door ProRail is gedaan. Reden is niet duidelijk.  

 

Woonbehoefte enquête. Kees licht aanleiding toe: bijeenkomst Âld Nijefurd. Ondernemer uit het 
westen kon goedkoop woningen bouwen voor starters. Er was echter niet gekeken naar het 
bestemmingsplan voor het buitengebied. Stavoren heeft een enquête gedaan onder bewoners.  

Toelichting enquête door Marije: 

De enquête is door ingevuld door 67 personen, van alle verschillende leeftijden, maar ook door veel 
jongeren (jonger dan 30, 22 keer). Veel mensen die de enquête hebben ingevuld wonen in It 
Heidenskip, maar ook een aantal niet. De meesten wonen in een koopwoning, wat voor hun een vaste 
verblijfplaats is (geen recreatiewoning bijvoorbeeld). Een reden waarom mensen It Heidenskip zouden 
moeten verlaten is dat ze geen passende woning kunnen vinden. Dit geldt voor enkele senioren die 
een seniorenwoning zoeken, maar vooral voor starters die geen passende woning kunnen vinden. 
Voor de meesten maakt het niet zoveel uit waar in It Heidenskip ze komen te wonen (binnen de 
dorpskern of daarbuiten). Bijna iedereen zou een koopwoning willen, mochten ze gaan verhuizen. 
Budget voor een koopwoning ligt bij de meesten tussen de 200.000 en 355.000. Vaak wordt een 
vrijstaande gezinswoning gezocht, maar soms ook een starterswoning. Velen kennen mensen buiten 
It Heidenskip die op korte termijn naar It Heidenskip willen komen wonen, met name jongeren en 
vrienden of oud Heidenskipsters. Er wordt meerdere keren aangegeven dat er meer voor starters 
mogelijk moet zijn. In de suggesties wordt aangegeven om vakantiewoningen alleen voor 
permanente bewoners te bestemmen of hier plaats te maken voor starters. Duidelijk is in elk geval 
dat er vanuit starters behoefte is om (weer) in It Heidenskip te komen wonen.  

 

Actie vanuit dorpsbelang richting gemeente (we doen geen toezeggingen).  

Reacties uit de zaal:  

- met een concreet plan naar de gemeente om meer kans van slagen te krijgen.  
- vandaag in Leeuwarder Courant bericht over boerderijen die niet meer bewoond worden. De 

vraag is wel wat de invloed hiervan is op andere boerderijen en bedrijven qua rechten en 
plichten en regels. In de praktijk kan dit wel lastig zijn.  

- Of losse woningen op een kavel bouwen. Dan hoeft het niet onder één kap.  



- In een dorp hier vlakbij zijn ze bezig met tiny houses. Deze huizen zijn betaalbaar. Als ze 
ouder worden en krijgen kinderen, wat gebeurt er dan met de tiny houses?  

Ideeën en suggesties welkom: bijvoorbeeld met een groep jongeren om tafel, een werkgroep maken.  

 

Financiën  
 

Financieel verslag Doarps- en Streekbelang (benoeming kascommissie)  
Verslag door Jehannes.  

Inkomsten: Organisatiegeld komt vanuit de gemeente.  

Uitgaven: AED zijn nieuwe batterijen ingekomen. Applaus voor bloementeam. Boekje Pim 
Engelenburg over de kerk. Vergadering over groot spektakel in It Heidenskip (soort van Friese 
Olympiade), niks meer van gehoord.  

Kascommissie controle: door Folkert. Was goed.  

Nieuwe kascommissie: Tryntsje Noordenbos en Jolmer de Vries.  

 

Financieel verslag Feestcommissie (benoeming kascommissie)  
Verslag door: Neeltsje.  

Inkomsten: ook bijdrage vanuit gemeente.  

Uitgaven:  

Toelichting bingo: om serieuze prijzen uit te kunnen delen vraagt de feestcommissie vanuit bedrijven 
en particulieren bedragen.  

Dit jaar cijfers niet gecontroleerd.  

Nieuwe kascommissie voor komende twee jaar: Marten van der Wal, Evert de Jong.  

 

Financieel verslag Beheerscommissie  
Verslag door: Mellius (zonder financieel verslag op papier). Zijn nu bezig met energieneutraal maken 
van het dorpshuis. Er komt een subsidie vrij van 70% voor isoleren, zonnepanelen en evt. dak van de 
sportzaal (evt. vervangen). Daar de komende weken mee aan de gang. Vraag om een 
sterkteberekening voor het dak en een plan en mensen die zich interesseren voor nieuwe technieken 
op energiegebied.  

Kascommissie: cijfers nagekeken door Aiso (en Ytzen). Aiso is bij Toon geweest. Cijfers zien er goed 
uit. Aardige investering (verbouwing) in het vooruitzicht.  

Nieuwe kascommissie: Roelof Klaas, Folkert Galema.  

 



Financieel verslag Fûgelûntwyk 
Verslag door: Fouke (zonder financieel verslag op papier). Terrein wordt onderhouden. Er zijn 
ecologen geweest van de provincie. Er zijn ook een aantal verbeteringen geweest (bagger 
weggehaald voor zwaluwen). Er is nog een wens om de route van de Wolvetinte meer te combineren 
met het museum (sommige mensen doen of het één of het ander).  

Reactie uit de zaal: er is een prijs gewonnen, dat is waarschijnlijk in de pot beland.  

Kascommissie: Marten, Ysbrand en Siebe.  

Nieuwe kascommissie ?  

€25.000 Ysbrand en Jitske willen volgend jaar uitleggen wat ze met dit geld hebben gedaan. 

 

Rondvraag 
- Tryntsje: bij de kerkenraad zijn ideeën geopperd om een gedenkplaats op te richten voor 

gestorven Heidenskipsters. It Heidenskip heeft geen begraafplaats. Idee is ook neergelegd bij 
de beide begrafenisverenigingen. Mellius heeft hier een mooi voorbeeld vanuit Zweden. 
Wordt meegenomen in dorps- en streekbelang.  

- Maaike: modder in de vaart geschoven, vaart gaat dicht zitten. Dorps- en streekbelang gaat 
dit aangeven bij de dorpscoördinator. Goed om dit zelf ook te melden.  

- Ettie: mist tweede helft na de pauze. Bijvoorbeeld iemand die iets gaat vertellen over een 
reis of iets dergelijks.  

- Jehannes: er liggen veel blikjes in de berm (bierblikjes). Ook in het weekend vanuit 
fietsploegen lijkt er veel in de berm te worden gegooid. Als iedereen een deel schoon houdt, 
dan houden we met elkaar It Heidenskip schoon.   

 

 

 

 


